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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

1.  Åben spørgetid (2021-0011691)

Under dette punkt har tilhørerne mulighed for at komme med forslag og stille spørgsmål til
lokaludvalget. Der er afsat op til en halv time til spørgetiden. Når der ikke er flere spørgsmål,
begynder lokaludvalgets ordinære møde.

Beslutning
Intet.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

2.  Referat og godkendelse af dagsordenen (2021-0011705)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte referatet af det seneste lokaludvalgsmøde og godkende
dagsordenen for det aktuelle lokaludvalgsmøde.

Indstilling

Formanden indstiller,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter referatet af lokaludvalgsmødet den 16. december 2020.
2. at Christianshavns Lokaludvalg godkender dagsordenen for det aktuelle møde.

 

Problemstilling

Lokaludvalget skal drøfte referatet af lokaludvalgsmødet den 16. december 2020. Endvidere skal
lokaludvalget godkende dagsordenen for det aktuelle møde

Løsning

Referater

Referatet drøftes. Eventuelle rettelser noteres.

Dagsorden

Dagsordenen godkendes, og inhabilitet i sagerne på dagsordenen bliver afklaret.

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Intet.
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Beslutning

1. Lokaludvalget havde ingen bemærkninger til referatet af lokaludvalgsmødet den 16. december
2020.

2. Lokaludvalget godkendte dagsordenen for det aktuelle møde, idet det på forslag fra Erik
Rasmussen besluttede at drøfte teknik- og miljøborgmesterens svar til lokaludvalget om
lokaludvalgets forslag om en fodgængerovergang i Prinsessegade ved Christianshavns Skole
under punktet "Meddelelser".

3. I fortsættelse af behandlingen af dagsordenens punkt 2 "Referat og godkendelse af dagsordenen"
godkendte lokaludvalget indstillingerne i følgende sager:
13. Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje
14. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021

Bilag
1. Referat af lokaludvalgsmøde den 16. december 2020 (ikke på papir)
2. Referat af lokaludvalgsmødet den 16, december 2020 - tillægsdagsordenen (ikke på papir)
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

3.  Status på cykelparkeringsprojektet på Christianshavns Torv (2021-0014386)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og tage status på cykelparkeringsprojektet på
Christianshavns Torv til efterretning.

Indstilling

Formanden forslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager en orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om status
på cykelparkeringsprojektet på Christianshavns Torv til efterretning.

2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på cykelparkeringsprojektet på Christianshavns
Torv

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen er i gang med et projekt for cykelparkering på Christianshavns Torv. 

 

Løsning

I mødet orienterer Teknik- og Miljøforvaltningen mundtligt om status på projektet. Lokaludvalget
drøfter status p projektet.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog en orientering fra Teknik- og Miljøforvaltningen om status på
cykelparkeringsprojektet på Christianshavns Torv til efterretning.

2. Lokaludvalget drøftede status på cykelparkeringsprojektet på Christianshavns Torv. Der var
følgende bemærkninger i drøftelsen:
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• Torvenetværket har udarbejdet en samlet løsning for Torvets indretning. Den sendes til
Teknik- og Miljøforvaltningen. Torvenetværkets tanke er, at Torvet skal fremstå mindre
rodet, at det skal være for alle og at det skal være muligt at tage ophold på Torvet uden at
være omgivet af cykelkaos. Torvet skal signalere ro og orden.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

4.  Status på Torvegade-projektet (2021-0015332)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og tage status på Torvegade-projektet til efterretning.

Indstilling

Formanden forslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på Torvegade-projektet til efterretning.
2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på Torvegade-projektet.

Problemstilling

Teknik- og Miljøforvaltningen er i gang med projekter vedr. cykelkapacitet på Torvegade. Medlemmer
af lokaludvalget udgør en følgegruppe vedr. projektet.

Løsning

I lokaludvalgsmødet orienterer formanden og sekretariatet mundtligt om seneste nyt vedr.
Torvegade-projektet.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

Lokaludvalget tog status på Torvegade-projektet til efterretning.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

5.  Status på Refshalevej-projektet (2021-0014391)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og tage status på Refshalevej-projektet til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på Refshalevej-projektet til efterretning.
2. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter status på Refshalevej-projektet.

Problemstilling

I mødet den 16. december 2020 oplyste formanden, at han og Asbjørn Kaasgaard har haft et møde
med Teknik- og Miljøforvaltningen om en analyse af Refshalevej med henblik på at etablere en cykelsti.
De oplyste, at forvaltningen planlægger at holde to workshops hhv. den 7. og 9. januar 2021, hvor
lokaludvalget kan deltage med én repræsentant.

Lokaludvalget bad Asbjørn Kaasgaard om at deltage på vegne af lokaludvalget.

Løsning

Asbjørn Kaasgaard orienterer mundtligt om status på Refshalevej-projektet.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Teknik- og Miljøforvaltningen planlægger at holde et digitalt borgermøde den 27. januar 2021 om
Refshalevej-projektet.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på Refshalevej-projektet til efterretning.
2. Lokaludvalget drøftede status på Refshalevej-projektet. Der var følgende bemærkninger i

drøftelsen:
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• Hidtil har borgerdialogen og den tidlige inddragelse af lokaludvalget været
eksemplarisk.
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

6.  Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm (2021-0014269)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte og eventuelt beslutte et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om
etablering af Lynetteholm, som lokaludvalget gennemførte i perioden 7.-12. januar 2021
sammen med Indre By Lokaludvalg.

2. At Christianshavns Lokaludvalg bemyndiger formanden til at sende resultaterne af
borgerpanelundersøgelsen til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen med de bemærkninger om resultaterne, som lokaludvalget måtte have i
lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021.

3. At Christianshavns Lokaludvalg drøfter, om det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

I givet fald:

4. At Christianshavns Lokaludvalg godkender høringssvaret, der fremgår af bilaget.

 

Problemstilling

Drøftelsen i lokaludvalgets møde den 16. december 2020

By & Havn præsenterede Lynetteholm-projektet og miljøkonsekvensrapporten for lokaludvalget i
mødet den 16. december 2020. I bilaget ses By & Havns power point-præsentation samt et referat af
lokaludvalgets drøftelse af projektet.

Lynetteholm-projektet

Ideen med Lynetteholm-projektet, som Københavns Kommune har aftalt med Staten, men som
endnu ikke er vedtaget, er:

Side 10



1. Klimasikring: Vandstanden i København forventes at stige med cirka en halv meter inden
2100. Med Lynetteholm kan København stormflodssikres fra nord. Dermed slipper man for at
hæve kajkanten eller bygge en mur til at sikre sig mod stormflod langs den indre del af
havnen, hvilket vil tage udsigten langs inderhavnen og forringe adgangen til vandet.

2. Befolkningsudviklingen: Frem mod 2050 forventes der ca. 150.000 flere indbyggere i
Københavns Kommune. Lynetteholm vil skabe mulighed for et byudviklingsprojekt med plads
til boliger til 35.000 københavnere og lige så mange arbejdspladser.

3. Trængsel: Trængselsproblemerne i København stiger i takt med, at der bliver flere
københavnere. Salg af grunde på Lynetteholm skal være med til at finansiere ny
infrastruktur, så man kan komme til og fra den nye bydel, og som samtidig kan være med til
at lede trafikken uden om Københavns centrum og fremtidssikre metrobetjeningen i hele
byen. Undersøgelser giver tre muligheder for linjeføringen af ny metro samt ni linjeføringer
for en Østlig Ringvej fra Nordhavn til Amagermotorvejen eller Øresundsmotorvejen ved
lufthavnen.

4. Overskudsjord fra byens byggerier: Lynetteholm kan etableres med overskudsjord bl.a.
fra byggeri i byen, metroarbejde og Østlig Ringvej. Jordopfyldningen ifm. Lynetteholm
forventes at dække Københavns Kommunes behov for at komme af med jord i mange år
fremover.

Lynetteholm planlægges etableret som et ca. 2,8 km2 opfyldt område øst for Trekroner Søfort
mellem Nordhavn og Refshaleøen. Lynetteholms omkreds, perimeteren, har en længde på omkring 7
km, hvoraf hovedparten består af en dæmning med sten på ydersiden og mod nord anlægges
perimeteren som en spunsvæg. Den østlige perimeter etableres som et kystlandskab med
stenstrande og sandstrande, og mellem disse strande placeres der kystfremspring, som skal sikre
strandene. Kystlandskabet skal reducere bølgepåvirkningen og giver borgerne mulighed for at
komme tæt på vandet i et rekreativt område.

Høring

I perioden den 30. november 2020-25. januar 2021 er miljøkonsekvensrapporten om etablering af
Lynetteholm i offentlig høring på Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsens hjemmeside.

Det projekt, som miljøvurderes i miljøkonsekvensrapporten og er til høring, er konstruktion af øens
afgrænsning (perimeter) med ny adgangsvej og modtagelsesanlæg for nyttiggørelse af overskudsjord
og opfyldning af området med ren og forurenet jord.

By & Havn, der ejes af Københavns Kommune (95%) og Staten (5%) i fællesskab, er bygherre på
Lynetteholm-projektet. Lovgivningen er sådan, at bygherren By & Havn selv skal udarbejde
miljøkonsekvensrapporten.

Miljøkonsekvensvurderingen skal foretages med udgangspunkt i et konkret projekt.
Infrastrukturprojekterne Østlig Ringvej og metro til Lynetteholm, byudviklingen og en eventuel
fremtidig dokport mellem Lynetteholm og Nordhavn er på nuværende tidspunkt ikke konkretiserede,
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og indgår ikke i miljøkonsekvensvurderingen, der er til høring nu. De vil blive miljøvurderet på et
senere tidspunkt som led i beslutningsprocessen for de respektive projekter. 

Borgerpanelundersøgelse

Som besluttet i lokaludvalgets møde den 16. december 2020 har lokaludvalget gennemført en
borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm-projektet sammen med Indre By Lokaludvalg. Det skete i
perioden 7.-12. januar 2021.

Borgermøde

Det var planen, at Indre By Lokaludvalg og Christianshavns Lokaludvalg skulle være vært for et
digitalt borgermøde den 13. januar 2021 om miljøkonsekvensrapporten. Imidlertid gjorde
corona-restriktionerne, at borgermødet ikke som planlagt kunne afvikles fra Nordatlantens Brygge,
hvor der er plads og teknisk udstyr til at afholde digitale møder med god teknisk kvalitet.

Corona-restriktionerne blev strammet den 6. januar 2021 bl.a. med et forbud mod at samles mere
end 5 personer og med en anbefaling fra regeringen om at aflyse alle fysiske aftaler. Dette gjorde det
vanskeligt at afvikle et digitalt borgermøde med rimelig teknisk kvalitet. Efter et afbud fra en af de tre
eksperter, der skulle have holdt oplæg på det digitale borgermøde, besluttede Indre By Lokaludvalgs
formand og Christianshavns Lokaludvalgs formand at aflyse borgermødet.

I stedet har borgerne fået mulighed for at kommentere Lynetteholm-projektet samt eksperters oplæg
om projektet på Facebook og på de to lokaludvalgs hjemmesider. 

 

Løsning

Resultaterne af borgerpanelundersøgelsen

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om etablering
af Lynetteholm, som lokaludvalget gennemførte i perioden 7.-12. januar 2021 sammen med Indre By
Lokaludvalg.

Formanden foreslår endvidere, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende resultaterne af
borgerpanelundersøgelsen til Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen med de bemærkninger om resultaterne, som lokaludvalget måtte have i
lokaludvalgsmødet den 20. januar 2021.

 

Resultaterne af borgerdialog på Facebook mv.

Formanden foreslår, at lokaludvalget bemyndiger ham til at sende kommentartråden på Facebook
samt mails, som lokaludvalget måtte modtage som reaktion på borgerdialogen, til
Borgerrepræsentationen, By & Havn og Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen. 
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Høringssvar

Formanden foreslår, at lokaludvalget beslutter, om det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

I givet fald foreslår formanden, at lokaludvalget sender høringssvaret, der fremgår af bilaget, og at
det samtidig sendes til Borgerrepræsentationen til orientering.

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 15.000 kr. til borgermøde om Lynetteholm.

Videre proces

Følgende fremgår af By & Havns hjemmeside:

• Transportministeriet forventes ultimo december 2020 at sende anlægsloven for Lynetteholm i
høring i fire uger. Anlægsloven bemyndiger By & Havn til at anlægge Lynetteholm.

• Anlægsloven forventes at blive førstebehandlet i Folketinget i marts 2021 og tredjebehandlet
i juni 2021. Lovvedtagelse af anlægsloven sker ved tredjebehandling.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog resultaterne af borgerpanelundersøgelsen om etablering af Lynetteholm, som
lokaludvalget gennemførte i perioden 7.-12. januar 2021 sammen med Indre By Lokaludvalg, til
efterretning.

2. Lokaludvalget stemte om, hvorvidt det skal sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

For stemte 17 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 1 lokaludvalgsmedlem.
1 lokaludvalgsmedlem undlod at stemme.
Hamid El Mousti deltog ikke i afstemningen.

Dermed havde lokaludvalget besluttet at sende et høringssvar til Trafik-, Bygge- og
Boligstyrelsen om miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm.

Lokaludvalget tiltrådte et ændringsforslag fra Asbjørn Kaasgaard om, at der som en konklusion
skal føjes til høringssvaret, at anlægsloven for Lynetteholm skal bygge på en samlet
VVM-redegørelse for alle komponenter, som projektet omfatter; især klimasikringen i forhold til
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vandstandsstigning og stormflod.

Lokaludvalget stemte om et ændringsforslag fra Jens Eskildsen om, at afsnittet "Ingen
jordtransport over Knippelsbro" formuleres: 
"Det fremgår af VVM-redegørelsen, at Torvegade har 154 daglige jordtransporter og at
Lynetteholm-projektet medfører yderligere 30 daglige transporter. Det svarer til en stigning på
mere end 16 % og medfører samlet en jordtransport hvert 4. minut i 12 timer /dag. Samtidig
reduceres antallet af transporter på Langebro. Derfor må der i Lynetteholm-loven indsættes en
tvangsrutebestemmelse på linje med den, der i VVM-redegørelsen foreslås for Raffinaderivej /
Kløvermarken / Forlandet, således at jordtransport til Lynetteholm ikke sker ad Knippelsbro og
Torvegade samt gennem andre tæt befolkede områder i Indre By og Christianshavn."

For stemte 9 lokaludvalgsmedlemmer.
Imod stemte 5 lokaludvalgsmedlemmer.
5 lokaludvalgsmedlemmer undlod at stemme.
Hamid El Mousti deltog ikke i afstemningen

Dermed havde lokaludvalget godkendt, at afsnittet "Ingen jordtransport over Knippelsbro"
formuleres som ovenfor nævnt.

3. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at sende høringssvaret, der fremgår af bilaget, med
de tiltrådte ændringsforslag til Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen og Borgerrepræsentationen
sammen med resultaterne af borgerpanelundersøgelsen.

4. Lokaludvalget bemyndigede formanden til sende et høringssvar til Transportministeriet om
forslag til anlægslov for Lynetteholm, hvor der er svarfrist den 14. februar 2021. Udkastet til
høringssvaret forfattes af Lynetteholm-gruppen og formanden inddrager lokaludvalgets
forretningsudvalg i beslutningen om den endelige udformning af høringssvaret. Høringssvaret
kommer på dagsordenen for lokaludvalgets møde den 24. februar 2021 som sag til efterretning.

Bilag
1. Forslag til høringssvar om miljøkonsekvensrapport for etablering af Lynetteholm
2. Sammenfatning af borgerpanelsundersøgelse om Lynetteholm januar 2021
3. Rapport om borgerpanelundersøgelse om Lynetteholm (ikke på papir)
4. Miljøkonsekvensrapport ikke teknisk resume (ikke på papir)
5. By & Havns power point-præsentationen for lokaludvalget den 16. december 2020
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

7.  Fyrværkerioplevelse på Christianshavn nytårsaften (2021-0013875)

Christianshavns Lokaludvalg skal drøfte, om det skal opfordre til, at der dannes en forening eller
lignende med henblik på at arrangere en fyrværkerioplevelse på Christianshavn hver nytårsaften.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg drøfter, om det via sine kommunikationskanaler skal opfordre
til, at der dannes en forening eller lignende med det formål at arrangere en fyrværkerioplevelse
på Christianshavn hver nytårsaften og samtidig gøre opmærksom på, at man vil kunne søge
lokaludvalget om penge til aktiviteten.

Problemstilling

En borger skrev den 8. januar 2021 til lokaludvalget:

"Jeg ville ønske at salg af fyrværkeri blev forbudt (pga. den store forureningsbyrde, mistede fingre og
hænder samt folk som skyder efter andre), og at man til gengæld lavede indsamlinger lokalt, så man
kunne købe lidt, men rigtig flot og dyrt fyrværkeri (som blev håndteret af en professionel
fyrværkerimester), som alle i lokalområdet kunne nyde sammen.

Det er endnu ikke sket. Derfor tænker jeg, at vi må starte hos os selv og gå foran med det gode
eksempel (og de gode idéer).

Derfor, ville det ikke være en god idé, hvis lokaludvalget på Christianshavn hvert år lavede en
pengeindsamling for alle på Christianshavn, og man så for de penge købte det fyrværkeri (med
mester) man havde råd til, og så lavede en begivenhed ud af det? fx inviterede alle
Christianshavnere til fælles fyrværkeri på Voldens Legeplads Nytårs aften kl. 24.00 (evt. 2 runder, én
kl. 19.00 for mindre børn og én kl. 24.00 for alle andre). På dén måde kunne vi få vores egen kultur
omkring nytårs aften her på Christianshavn. Jeg tror, at mange ville bakke op omkring det (jeg har
spurgt lidt rundt omkring, og der er mange, som synes det samme som jeg). Jeg vil gerne melde mig
på projektet, bare jeg ikke skal stå for det helt alene :-)"

Løsning

Lokaludvalgets forretningsudvalg er i udgangspunktet positivt stemt over for ideen om en fælles, lokal
fyrværkerioplevelse på Christianshavn nytårsaften. Men forretningsudvalget vurderer, at
lokaludvalget ikke kan stå for en indsamling af penge til formålet, fordi det er en kommunal enhed.
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Forretningsudvalget foreslår i stedet, at lokaludvalget via sine kommunikationskanaler opfordrer til, at
der dannes en forening eller lignende med det formål at arrangere en fyrværkerioplevelse på
Christianshavn hver nytårsaften og samtidig gøre opmærksom på, at man vil kunne søge
lokaludvalget om penge til aktiviteten.

Det kunne også være en eksisterende forening, som påtager sig opgaven. 

Formanden foreslår, at lokaludvalget drøfter ideen.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Afhænger af drøftelsen.

Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede, om det via sine kommunikationskanaler skal opfordre til, at der dannes
en forening eller lignende med det formål at arrangere en fyrværkerioplevelse på
Christianshavn hver nytårsaften og samtidig gøre opmærksom på, at man vil kunne søge
lokaludvalget om penge til aktiviteten. Der var følgende bemærkninger i drøftelsen:

• Torvenetværket skal have mulighed for at tale om, hvorvidt det skal stå
fyrværkerioplevelsen, før det kan give endelig besked om det.

• Lokaludvalget skal ikke stå for fyrværkerioplevelsen.
• Lokaludvalget skal ikke bruge penge på fyrværkerioplevelsen.
• Det kunne være andre foreninger end Torvenetværket, som står for

fyrværkerioplevelsen.
• Lokaludvalget kan tilkendegive offentligt, at det vil forholde sig positivt, hvis det fra en

forening modtager en ansøgning om støtte til fyrværkerioplevelsen.
• Lokaludvalget kan tilkendegive over for forslagsstilleren, at lokaludvalget synes, at ideen

er spændende og at det nu vil undersøge, om andre vil stå for fyrværkerioplevelsen.
• Ideen er dårlig. Folk vil alligevel købe fyrværkeri og fyre det af. Så man opnår ikke det,

som skulle være et af formålene med fyrværkerioplevelsen.
2. Lokaludvalget bemyndigede formanden til at skrive til forslagsstilleren, at lokaludvalget hverken

kan stå for en fyrværkerioplevelse eller for indsamling af penge til en fyrværkerioplevelse, men
at det vil undersøge, om andre vil gøre det. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

8.  Tovholder til arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn (2021-0014382)

Christianshavns Lokaludvalg skal udpege et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg udpeger et lokaludvalgsmedlem til at være tovholder for
arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn.

 

Problemstilling

Den nuværende tovholder for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn, Jens B. Sørensen, trækker sig
fra posten.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget udpeger et lokaludvalgsmedlem til tovholder for arbejdsgruppen
Byplan, Trafik og Havn.

Jf. lokaludvalgets forretningsorden er tovholderen for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn medlem
af lokaludvalgets forretningsudvalg.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Næste møde i arbejdsgruppen skulle holdes den 19. januar 2021, men det er aflyst.

Arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn kan overveje at komme med forslag til lokaludvalget om en
justering og opdatering af arbejdsgruppens kommissorium. Se det i bilaget.
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Beslutning

1. Lokaludvalget drøftede status for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn. Der var følgende
bemærkninger i drøftelsen:

• Opgaverne under arbejdsgruppen kan deles ud på underarbejdsgrupper.

2. På forslag fra Poul Cohrt udsatte lokaludvalget sagen til mødet den 24. februar 2021. Inden da
indkalder Jens B. Sørensen arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn til et møde om udpegning
af ny tovholder for arbejdsgruppen.

 

 

Bilag
1. Kommissorium for arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

9.  Orientering fra arbejdsgrupperne mv. (2021-0011772)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning - se
bilagene.

 

Problemstilling

Flere arbejdsgrupper mv. har haft møde siden det seneste lokaludvalgsmøde.
Mødereferater ses i bilagene.

Løsning

Faste arbejdsgrupper jf. lokaludvalgets forretningsorden

• Forretningsudvalget

• Byplan, Trafik og Havnen

    • inkl. Nyholm-gruppen, Lynetteholm-gruppen  og Trafikgruppen   

• Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

• Sociale Forhold, Sundhed og Omsorg

Andre faste arbejdsgrupper

• Miljøgruppen

    • inkl. Genbrugsgruppen

• INFO/Event-gruppen

• Torvegruppen
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• Papirøen-gruppen

Repræsentation i andre fora

• Hal Cs brugergruppe

• Torvenetværket

• Fonden Miljøpunkt Indre By & Christianshavn

• Parkbrugerrådet vedr. Christianshavns Vold

•  Ungdomstilbuddet Brobergsgade 10

•  Følgegruppen vedr. Ørkenfortet

•  Følgegruppen vedr. Torvegade

 

 

Økonomi

Intet.

Videre proces

Arbejdsgrupperne mødes med jævne mellemrum.

Beslutning
Nyholm-gruppen

Asbjørn Kaasgaard oplyste, at et forslag om at udvide bygningsfredningen på Nyholm er i offentlig
høring med svarfrist i august 2021. Han oplyste videre, at Chartergruppen har inviteret foreningerne
mv., der har underskrevet Nyholm-charteret, bl.a. lokaludvalget, til møde den 8. april 2021.

Brobergsgade 10

Ruth Plovgaard oplyste, at ungdomstilbuddet har fået en ny tovholder. Hun er i kontakt med ham.

Følgegruppen vedr. Papirøen

Ruth Plovgaard oplyste, at følgegruppen, som Kultur- og Fritidsforvaltningen er tovholder for, skule have
haft et møde, men at det er udskudt.
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Knippelsbro Torv

Mogens Holm oplyste, at arbejdsgruppen holder møde i form af en gåtur, når corona-restriktionerne
bliver lempet. 

Miljøgruppen

Kirsten V. Andersen oplyste, at Miljøgruppen har haft et møde på Teams, som gik godt. 
Hun oplyste videre, at Miljøgruppen begynder at annoncere Ren Vold-dagen, som holdes den 20. marts
2021. 
Derudover oplyste hun, at Miljøgruppen har drøftet folks anvendelse af Christianshavns udeområder,
bl.a. Krøyers Plads. Miljøgruppen vil stille lokaludvalget forslag om sagen. 
Endelig oplyste hun, at et medlem af Miljøgruppen har foreslået, at der udarbejdes en liste med ønsker
for det gamle Christianshavn.

Torvegruppen

Katinka Haxthausen oplyse, at et skilt i kiosken på Christianshavns Torv fortæller, at kiosken er til salg,
men det er ikke tilfældet.

Arbejdsgruppen Kultur, Skole, Fritid, Børn og Unge

Ruth Plovgaard oplyste, at et medlem af Borgerrepræsentationen har stillet forslag i Kultur- og
Fritidsudvalget om, at forvaltningen skal undersøge, om Christianshavns Bibliotek kan flyttes til Gammel
Dok.

 

 Lokaludvalget tog orienteringerne fra arbejdsgrupperne mv. til efterretning. 
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

10.  B-sag: Overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020 (2021-0014344)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage til efterretning, at overrækkelsesceremonien vedr.
Anerkendelsesprisen 2020 er aflyst.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager til efterretning, at overrækkelsesceremonien vedr.
Anerkendelsesprisen 2020 er aflyst.

Problemstilling

I mødet den 16. december 2020 godkendte lokaludvalget, at Anerkendelsesprisen 2020 overrækkes i
Kasernens gård, Wildersgade 60, den 23. januar 2021. Det skulle foregå på denne måde:

Priserne overrækkes af tovholderne for den/de specifikke arbejdsgrupper, der dækker prismodtagerens
arbejde/indsats. Prismodtagerne vil blive inviteret med 10 min. interval. Der inviteres ikke andre end
prismodtagere og tovholdere, så vi kan overholde Covid-restriktionerne. Christianshavns Kvarter live
streamer overrækkelsen.

Løsning

Corona-restriktionerne gør, at overrækkelsesceremonien, som er beskrevet ovenfor, ikke lader sig
gøre. Ceremonien aflyses derfor. Prismodtagerne får plaketten, der viser, at de har fået
Anerkendelsesprisen, sendt med posten. 

Økonomi

Pengene, der følger med Anerkendelsesprisen, er udbetalt til prismodtagerne på 2020-regnskabet.

Dog vil Holmen Dirt hverken få plakette eller prispenge, før foreningen har en dispensation til at
benytte skovområdet på Arsenaløen til deres aktiviteter. Udgiften vil i givet fald skulle afholdes på
2021-puljen.

Videre proces

Se ovenfor.
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Beslutning
Lokaludvalget tog til efterretning, at overrækkelsesceremonien vedr. Anerkendelsesprisen 2020 er
aflyst.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: " Jeg er modstander af puljer under lokaludvalget, hvor
formålet er at uddele kontante beløb."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

11.  B-sag: Status på corona-puljen (2021-0014443)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en orientering om status på lokaludvalgets corona-pulje til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager orienteringen om status på lokaludvalgets corona-pulje,
der fremgår af løsningsafsnittet, til efterretning.

 

Problemstilling

I mødet den 28. oktober 2020 besluttede lokaludvalget,

1. at afsætte en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer, aktiviteter eller begivenheder, der
skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode fællesskab på Christianshavn. 

2. at delegere beslutningskompetencen vedr. puljeansøgninger, der angår corona-situationen, til
lokaludvalgets forretningsudvalg inden for disse rammer:

1. Forretningsudvalget råder over en pulje på 50.000 kr. til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det
gode fællesskab på Christianshavn

2. Delegeringen angår aktiviteter i 2020.
3. Forretningsudvalget tager løbende stilling til ansøgninger om støtte til

corona-aktiviteter.
4. Forretningsudvalget må max. give tilsagn om 5.000 kr. til hver aktivitet, der søges om

støtte til.
5. Med hensyn til ansøgninger om mere end 5.000 kr., som Forretningsudvalget ønsker at

imødekomme, skal Forretningsudvalget med mail foretage en vejledende afstemning i
lokaludvalget, inden der træffes en afgørelse.

6. Forretningsudvalget behandler puljeansøgninger i henhold til lokaludvalgets retningslinjer
for støtte. Dog kan Forretningsudvalget se bort fra reglen om, at lokaludvalget kun
undtagelsesvis støtter aktiviteter, der tidligere har fået støtte.

7. Forretningsudvalget skal prioritere helt lokale aktiviteter for forholdsvis få mennesker; dvs.
aktiviteter der formentlig vil kunne afholdes, trods coronarestriktioner.

8. I tilsagn om støtte skal Forretningsudvalget stille betingelse om, at gældende
corona-regler og -anbefalinger overholdes
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Løsning

Forretningsudvalget har behandlet to ansøgninger til corona-puljen.

1. Arkitektens båd

New Solution søgte om 6.000 kroner, men fik tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets ”corona-pulje” til
guidede foredrag og video-artikel-produktion i december 2020 om Arne Jacobsen og om husbåden
”Ark”. Aktiviteten holdes på ”Ark”, der ligger forankret ved Overgaden Neden Vandet 47.  

Ansøgeren kunne ikke gennemføre aktiviteten.

2.  Gratis mad i Fedtekælderen jul og nytår

Varmestuen Fedtekælderen søgte og fik tilsagn om 5.000 kr. af lokaludvalgets ”corona-pulje” til at
forsøde julen og dagene mellem jul og nytår for de udsatte borgere, som kommer i varmestuen. ul og
nytår.

Projektet blev gennemført og støtten er udbetalt.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat en ramme på 50.000 kr. af 2020-puljen til til støtte til arrangementer,
aktiviteter eller begivenheder, der skal forsøde tilværelsen i corona-tiden og minde om det gode
fællesskab på Christianshavn. Der blev brugt 5.000 kr. af rammen

Videre proces

Intet.

Beslutning
Lokaludvalget tog orienteringen om status på lokaludvalgets corona-pulje, der fremgår af
løsningsafsnittet, til efterretning.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: " Jeg er modstander af puljer under lokaludvalget, hvor
formålet er at uddele kontante beløb."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

12.  B-sag: Puljeansøgninger, januar 2021 (2021-0013829)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage stilling til to ansøgninger om støtte.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000 kr. til afvikling
af Christianshavns Bogfestival på Christianshavn den 19. -25. april 2021.

2. At Christianshavns Lokaludvalg giver Nils Vest Film tilsagn om 10.000 kr. til produktion af en
film om baggrunden for Christianias opståen, slumstormerbevægelsen og christianshavnernes
kamp for lys og luft til deres børn samt om Christianias første år. Lokaludvalget støtter ikke med
det ansøgte beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede anvendelsen af sine penge.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget to ansøgninger om støtte.

Løsning

1. Christianshavns Bogfestival

Christianshavns Bibliotek søger om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til afvikling af en
Bogfestival på Christianshavn den 19.-25.april 2021.

Bogfestivalen vil blive holdt som en paraplyfestival, hvor forskellige kulturinstitutioner på
Christianshavn inviteres til at byde ind med et eller flere enkeltstående arrangementer i festivalugen.
Formålet hermed er bl.a. at inddrage flere samarbejdspartnere og for at fordele publikum bedst
muligt. Indtil videre er det indgået aftaler med kirkerne, KADK Bibliotek, Nordatlantens Brygge og
Sofiebadet. Målet med festivalen er at præsentere god litteratur i nye rammer, på nye steder og på
nye måder – så flere bliver inspireret og interesseret i litteratur.

Festivalen byder på forfatteroplæg, interviews, talks, bogstande på et mix af aktiviteter på tværs af
genrer og kunstarter. Blandt de inviterede forfattere er bl.a. Anne Lise Marstrand-Jørgensen, Asta
Olivia Nordenhof, Stine Pilgaard, Stine Askov, Peder Frederik Jensen, Malene Ravn.
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Udgiftsbudgettet er på 95.000 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorar til
deltagende forfattere og videoproduktion af bogfestivalens arrangementer.

 

Sekretariatets bemærkninger
Christianshavns Bogfestival har eksisteret siden 2004 og Christianshavns Lokaludvalg har tidligere
støttet en lignede aktivitet. Af lokaludvalgets retningslinjer fremgår det, at lokaludvalget ønsker at
styrke mangfoldigheden på Christianshavn og yder derfor kun undtagelsesvis støtte til aktiviteter, der
tidligere har modtaget støtte fra lokaludvalget. Med den bemærkning ser sekretariatet intet til hinder
for, at lokaludvalget støtter festivalen.

 

Arbejdsgruppens anbefaling

Christianshavns Bibliotek søger om 15.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til afvikling af en
Bogfestival på Christianshavn den 19. - 25.april 2021.

Bogfestivalen vil blive holdt som en paraplyfestival, hvor forskellige kulturinstitutioner på
Christianshavn inviteres til at byde ind med et eller flere enkeltstående arrangementer i festivalugen.
Formålet hermed er bl.a. at inddrage flere samarbejdspartnere og for at fordele publikum bedst
muligt. Indtil videre er det indgået aftaler med kirkerne, KADK Bibliotek, Nordatlantens Brygge og
Sofiebadet. Målet med festivalen er at præsentere god litteratur i nye rammer, på nye steder og på
nye måder – så flere bliver inspireret og interesseret i litteratur.

Gruppen har følgende bemærkninger til ansøgningen: Der er tidligere ansøgt og bevilliget penge til
afholdelse af en Bogfestival på Christianshavn, hvoraf den sidste måtte aflyses grundet
Coronarestriktioner. Til trods herfor mener vi at arrangementet er lokalt forankret og dialogskabende
og anbefaler at støtte med det ansøgte beløb på kr. 15.000,00, med de begrænsninger der
fastlægges af regeringen vedr. Coronarestriktioner.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000 kr. til afvikling af
Christianshavns Bogfestival på Christianshavn den 19. -25. april 2021.

 

2. Film om Christianias start og relation til Christianshavn

Nils Vest Film søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til opstart af en film om baggrunden
for Christianias opståen, bl.a. med beskrivelse af Sofiegården, slumstormerbevægelsen og
christianshavnernes kamp for lys og luft til deres børn – og Christianias første år.

Instruktøren og idékvinden bag projektet er Britta Lillesøe, som i midt 60erne var med til at starte
Sofiegården og derudover er der indledt samarbejder med produceren Kirstine Barfod, fotografen
Erik Norsker og filmklipper Rikke Malene Nielsen.  
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Christiania fylder 50 år og rummer mange myter og fortællinger. Filmen vil, bl.a. via interviews med
nøglepersoner, fortælle om fødslenaf Fristaden Christiania og om de vidt forskellige fødselshjælperes
handlinger, der førte til, at det overhovedet kunne lade sig gøre.

Produktion vil starte januar 2021 med forventet premiere efterår 2021, hvor målet er at have skabt et
unikt tidsdokument, der vil kunne ses af hele Danmark og udlandet. I biograf, på TV og via
internet-streaming. Ansøgerne har til sekretariatet oplyst, at filmen nok får premiere i Christianias
biograf ”Byens Lys” og måske også vil blive vist i Filmskolens biograf og på Christianshavns
Bibliotek.

Ansøgerne har søgte en række fonde mv. om støtte og vil også selv lægge penge i projektet.
Ansøgerne har orienteret sekretariatet om, at de ikke forventer biograf- og TV-indtægter.
Udgiftsbudgettet er på 705.100 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorar til
diverse kunstnere – fx klipper, instruktør, fotograf, og producer.

 

Sekretariatets bemærkninger

Sekretariatet ser intet til hinder for, at lokaludvalget støtter filmproduktionen, hvis filmen vises på
Christianshavn.

 

Arbejdsgruppens anbefaling

Nils Vest Film søger om 50.000 kr. af lokaludvalgets 2021-pulje til opstart af en film om baggrunden
for Christianias opståen, bl.a. med beskrivelse af Sofiegården, slumstormerbevægelsen og
christianshavnernes kamp for lys og luft til deres børn – og Christianias første år.

Christiania fylder 50 år og rummer mange myter og fortællinger. Filmen vil, bl.a. via interviews med
nøglepersoner, fortælle om fødslen af Fristaden Christiania og om de vidt forskellige
fødselshjælperes handlinger, der førte til, at det overhovedet kunne lade sig gøre.

 Produktion vil starte januar 2021 med forventet premiere efterår 2021, hvor målet er at have skabt et
unikt tidsdokument, der vil kunne ses af hele Danmark og udlandet. I biograf, på TV og via
internet-streaming. Ansøgerne har til sekretariatet oplyst, at filmen nok får premiere i Christianias
biograf ”Byens Lys” og måske også vil blive vist i Filmskolens biograf og på Christianshavns
Bibliotek.

Ansøgerne har søgte en række fonde mv. om støtte og vil også selv lægge penge i projektet.
Ansøgerne har orienteret sekretariatet om, at de ikke forventer biograf- og TV-indtægter.
Udgiftsbudgettet er på 705.100 kr. En eventuel støtte fra lokaludvalget vil blive brugt til honorar til
diverse kunstnere – fx klipper, instruktør, fotograf, og producer.

Arbejdsgruppen skal bemærke at der tidligere er lavet film vedr. Christiania, men finder det
interessant at der laves en film om udviklingen på Christiania gennem 50 år, samt en beskrivelse
ang. besættelse af Sofiegården m.v.. Vi finder at en film ang. ovenstående vi være lokalt forankret og
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dialogskabende og forudsætter at filmen vises bl.a. for Christianshavnere. Gruppens anbefaling vil
være ikke at støtte med det fulde beløb, men yde en støtte på kr. 10.000,00.

Formandens indstilling

At Christianshavns Lokaludvalg giver Nils Vest Film tilsagn om 10.000 kr. til produktion af en film om
baggrunden for Christianias opståen, slumstormerbevægelsen og christianshavnernes kamp for lys
og luft til deres børn samt om Christianias første år. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte
beløb på 50.000 kr., fordi det vil sprede anvendelsen af sine penge.

 

Økonomi

Lokaludvalget har afsat 247.600 kr. af 2021-puljen til puljeansøgninger. Hidtil er der disponeret 5.000
kr. af 2021-puljen til puljeansøgninger. Hvis indstillingerne følges, vil der være disponeret for
yderligere 25.000 kr. af 2021-puljen.

 

Videre proces

Sekretariatet orienterer ansøgerne om lokaludvalgets beslutning og varetager den videre
sagsbehandling.

Beslutning
 

1. Lokaludvalget godkendte indstillingen om at give Christianshavns Bibliotek tilsagn om 15.000
kr. til afvikling af Christianshavns Bogfestival på Christianshavn den 19. -25. april 2021.

2. Lokaludvalget godkendte et ændringsforslag fra Jane Lytthans om, at lokaludvalget giver Nils
Vest Film tilsagn om 15.000 kr. til produktion af en film om baggrunden for Christianias
opståen, slumstormerbevægelsen og christianshavnernes kamp for lys og luft til deres børn
samt om Christianias første år. Lokaludvalget støtter ikke med det ansøgte beløb på 50.000 kr.,
fordi det vil sprede anvendelsen af sine penge.

 

Protokolbemærkning fra Poul Nielsen: "Jeg er modstander af puljer under lokaludvalget, hvor
formålet er at uddele kontante beløb."
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

13.  B-sag: Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje (2021-0011781)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage en status på sin 2020-pulje og 2021-pulje til efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2020-pulje til efterretning. Se bilaget.
2. at Christianshavns Lokaludvalg tager status på sin 2021-pulje til efterretning. Se bilaget.

Problemstilling

Lokaludvalget har bedt om en status på dets pulje i hvert lokaludvalgsmøde.

Løsning

Formanden foreslår, at lokaludvalget tager status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje til
efterretning. Se bilaget.

Økonomi

Se bilaget.

Videre proces

Lokaludvalget arbejder videre i henhold til sit budget.

Beslutning

1. Lokaludvalget tog status på sin 2020-pulje til efterretning. 
2. Lokaludvalget tog status på sin 2021-pulje til efterretning. 

Bilag
1. Økonomioversigt 2020
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2. Økonomioversigt 2021
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CHRISTIANSHAVNS LOKALUDVALG

14.  B-sag: Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021 (2021-0014444)

Christianshavns Lokaludvalg skal tage formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

Indstilling

Formanden foreslår,

1. at Christianshavns Lokaludvalg tager hans håndtering af henvendelser til lokaludvalget til
efterretning.

 

Problemstilling

Lokaludvalget har modtaget henvendelser siden lokaludvalgsmødet den 16. december 2020.

Løsning

1. Baggårdsdans

Med mail den 10. januar 2021 bad tre dansere/koreografer og en scenograf lokaludvalget om hjælp til
at udvikle en strategi til at komme ud til borgerne, da de er i gang med at skabe en forestilling, som
de gerne vil udvikle og vise på Christianshavn. Det drejer sig om en ca. halv times
baggårds-danse-forestilling med fokus på fælleskab, som vises på en "Christianshavns-tourné" i
beboernes baggårde og baghaver. Deres ønske er at kunne bringe kulturelle oplevelser og dans ud
til folk, nu hvor teatrene er lukkede.

Deres plan er at udvikle og vise forestillingen i juni og juli 2021. De er i kontakt med Christianshavns
Beboerhus, som er meget glade for ideen. De ønsker et møde, så lokaludvalget kan få et bedre
indtryk af deres ideer og planer.

Sekretariatet kontakter dem.

 

2. Lynetteholm
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Formand for Østerbro Havnekomité oplyste med mail den 14. januar 2021, at hun har sendt en 
anmodning til Trafik-, Bygge- og Boligstyrelsen, samt transportminister Benny Engelbrecht med
ønske om forlængelse af høringsfristen for bemærkninger til VVM-redegørelsen for Lynetteholm.

Økonomi

Intet.

Videre proces

Se ovenfor.

Beslutning

Lokaludvalget tog formandens håndtering af henvendelser til lokaludvalget til efterretning.
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15.  Meddelelser (2021-0011721)

Beslutning
Fodgængerovergang i Prinsessegade ved Christianshavns Skole

Poul Cohrt orienterede om svaret fra teknik- og miljøborgmesteren om lokaludvalgets forslag om en
fodgængerovergang i Prinsessegade ved Christianshavns Skole og om hans gensvar til
borgmesteren, hvori han foreslår hende at se på sagen igen.

Lokaludvalget bad Trafikgruppen holde møde med Teknik- og Miljøforvaltningen om sagen.

 

Hegn på havnepromenaden

Poul Cohrt orienterede om et indslag i TV Lorry, som han havde deltaget i, der handlede om hegnene
på havnepromenaden, som "Det Hvide Snit" har opsat.

Sven Erik Brockdorff og Ulla B. Skovvart oplyste, at "Det Hvide Snit" betaler for renholdelse og
vedligeholdelse af den del af havnepromenaden, der er indhegnet, og at det i henhold til "Det Hvide
Snit"s vedtægter ikke er tilladt at cykle på arealet. Der er låger i hegnet, så man kan passere til fods.
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16.  Eventuelt (2021-0011718)

Beslutning
Jane Lytthans spurgte, om lokaludvalget skal have en corona-pulje for 2021. 
Frode Neergaard svarede, at det er svært for ansøgere at finde på en aktivitet, der lever op til
kravene for støtte og som respekterer corona-restriktionerne.
Erik Rasmussen svarede, at der ikke bør oprettes en coronapulje for 2021, da folk kan søge den
almindelige puljeansøgningspulje.
Poul Cohrt svarede, at han vil sætte forslaget på dagsordenen for lokaludvalgsmødet den 24. februar
2021.
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Om mødet i Christianshavns Lokaludvalg den 20. januar 2021
Mødet startede kl. 18.30 og sluttede kl. 20.47.

Om dagsordenen

Dagsordenen blev behandlet i denne rækkefølge:

1. Åben spørgetid
2. Referat og godkendelse af dagsordenen
10. Overrækkelsen af Anerkendelsesprisen 2020
11. Status på corona-puljen
13. Status på lokaludvalgets 2020-pulje og 2021-pulje
14. Henvendelser til lokaludvalget, januar 2021
3. Status på cykelparkeringsprojektet på Christianshavns Torv
4. Status på Torvegade-projektet
5. Status på Refshalevej-projektet
6. Høringssvar vedr. miljøkonsekvensrapporten om etablering af Lynetteholm
7. Fyrværkerioplevelse på Christianshavn nytårsaften
8. Tovholder til arbejdsgruppen Byplan, Trafik og Havn
9. Orientering fra arbejdsgrupperne mv.
12. Puljeansøgninger, januar 2021
15. Meddelelser
16. Eventuelt

 

Mødedeltagere

Avisgruppen, Christianshavneren Poul Cohrt
Christianshavns Lokalhistoriske Forening Asbjørn Kaasgaard
Christianshavns Bådelaug Sven Erik Brockdorff
E/F Panterens Bastion Carsten Junge Pedersen
Christianshavns Biblioteks Brugergruppe Ruth Plovgaard
Sofiebadet Kirsten V. Andersen
Christianshavns Travaljelaug Ulla Bo Skovvart
Christianias Naboer Katinka Haxthausen
E/F Elefantens Gård Jens Eskildsen
Christianshavns Lokalråd Jane Lytthans
Christians Kirke Tine Ehlert
E/F Løvens Gård Frode Neergaard
G/F Krøyers Plads & Grønlandske Handels Plads Preben Møller Whitt
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Socialøkonomisk Presseforening Jette Arendrup
Socialdemokratiet Erik Rasmussen
Det Radikale Venstre Jens Brandt Sørensen
Konservativt Folkeparti Elin Johansson
Venstre Poul Nielsen
Enhedslisten Mogens Holm
Alternativet Hamid El Mousti

 

Fraværende med afbud

Povl Koch. I stedet deltog hans 1. suppleant Tine Ehlert.
Jette Philipsen og hendes 1. suppleant. I stedet deltog hendes 2. suppleant Preben Møller Whitt.

Fraværende uden afbud

Lea Trier Krøll.

Fraværende i mødet

Katinka Haxthausen ankom til mødet kl. 18.57 under behandlingen af dagsordenens punkt 5.
Elin Johansson ankom til mødet kl. 19.02 under behandlingen af dagsordenens punkt 6.

Næste møde

Næste møde i Christianshavns Lokaludvalg holdes den 24. februar 2021 kl. 18.30-21.30.
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